
شهرستانها   7شنبه  14  آبان   1401- 10 ربیع الثانی 1444 - 5 نوامبر 2022 - سال بیست  و یکم - شماره  5847

رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شــهریار ضمن اشاره 
بــه اینکه فاضلاب های شــهری در شهرســتان شــهریار 
بیشــترین اهمیت را در بین مشــکلات شهرستان دارند، 
گفــت: فاضلاب های شــهری هنوز در شهرســتان به نحو 
مطلوب کنترل نشــده است بنابراین شرکت آب و فاضلاب 
و شــهرداری های شهرستان باید مشکل را حل کنند.شیدا 
آکار در گفــت و گو با ایســنا درباره کانون هــای آلودگی 
شهرســتان شهریار اظهارکرد: یک شهرســتان تنها دارای 
یک کانون آلودگی خاص نیســت. ما در همه شهرستان ها 
آلودگی هوا، پســماند، خاک و آب را بررســی می کنیم. در 
شهرستان شهریار نیز مانند سایر شهرستان ها همین موارد 

مورد بررسی قرار می گیرد.
وی افزود: در شش ماه دوم سال در برخی مواقع شاخص های 
آلودگــی بالا می رود به گونه ای که کیفیت هوا در شــرایط 
اضطرار قــرار می گیرد، در این شــرایط باید بر کانون های 
آلودگی نظارت بیشتری کنیم. در شهرستان شهریار علاوه 
بر واحدهای بتن در باغســتان، از بالادست با معادن شن و 
ماسه شهرســتان قدس، از غرب با بادهای غربی  و اراضی 
بایر موجود در شهرستان مجاور و از جنوب هم با واحدهای 
ضایعاتی و ضایعات ســوز در پایین دست جاده ساوه مواجه 
هســتیم که گاهی در باد معکوس شهرســتان ما نیز تاثیر 
می پذیرد و باعث بروز آلودگی هوا در شهرســتان می شود. 
این موارد را مورد گشــت و پایش قرار می دهیم تا بتوانیم 
وضعیت را کنترل کنیم.آکار ضمن تشــریح اقدامات انجام 
شــده در شش ماهه دوم سال گذشــته در شرایط اضطرار 
توضیح داد: در این شــرایط طبق دستور اداره کل محیط 
زیست استان تهران، گشت های شبانه روزی در بخش های 
ضایعاتی، بتن و ... به صورت ویژه انجام می شد به طوری  که 
حدود ۲۳۰۰ گشت و پایش مختص آلودگی هوا داشتیم به 
علاوه واحدهای صنعتی که به صورت بالقوه مستعد آلودگی 

هوا هستند مورد پایش قرار گرفت.
وی تاکید کرد: از ابتدای مهرماه سال جاری براساس دستور 
ســازمان حفاظت محیط زیســت و تاکید اداره کل محیط 
زیست استان تهران برنامه ریزی های گشت و پایش مرتبط 
با موضوع آلودگی هوا در حال اجرا اســت. در هفته دو بار 
گشــت و پایش انجام می شود که در صورت قرار گرفتن در 
شرایط اضطرار گشت ها شــبانه روزی می شود اما هنوز در 

شرایط اضطرار قرار نگرفته ایم.آکار خاطرنشان کرد: موضوع 
آلودگی هوا باتوجه به اینکه شــرایط جوی تغییراتی ایجاد 
کرده است، در همه شهرها وجود دارد. بدین جهت ما عمده 
فعالیــت خود را بر بخش هوا متمرکز می کنیم البته به این 
معنا نیست که بیشترین مشکل شهرستان شهریار آلودگی 
هوا باشــد. در شهرستان شــهریار واحدهای بزرگ آلاینده 
هوا مانند نیروگاها پالایشــگاه ها نداریــم بلکه موضوعات 
کنترلی مانند رفع زباله، مدیریت زباله، مدیریت نخاله های 
ساختمانی و ... در شهرستان ها وجود دارد که آن ها را پایش 
می کنیم. برای رســیدن به حد مطلــوب و ایده آل نظارت 
می کنیــم، در برخی مواقع اخطار می دهیــم و در صورت 

بی توجهی به اخطار از بخش قضایی کمک می گیریم.
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شــهریار ضمن اشاره 
به موضوع پســماند که از دیگر محورهای فعالیت سازمان 
حفاظت محیط زیست است، افزود: ایستگاه های انتقال زباله 
نیازمند تکمیل هستند بدین جهت موارد لازم را ابلاغ کرده 
تا خود را به سطح ضوابط زیست محیطی برسانند. به علت 
عدم رعایت یک مورد پرونده قضایی در ســال های گذشته 
داشــتیم که همچنان روند آن باز است و درحال پیگیری 

اســت. همچنین دو  شــکایت جدید نیز از شهرداری ها به 
دلیل عدم رعایت ضوابط زیســت محیطــی به طور کامل 
داشــتیم که جهت بررســی به بخش قضایی ارائه دادیم.
آکار در ادامه باتوجه به موضوع نخاله های ســاختمانی در 
مدیریت پسماند گفت: به علت حجم ورود نخاله ها و سرعت 
بــالای تولید آن ها- که بیشــتر از اقدامات مدیران اجرایی 
اســت - این موضوع هنوز به نحو مناســب کنترل نشده و 
نیاز اســت که مدیران اجرایی برنامه ویژه ای در این زمینه 

داشته باشند.
وی درباره فاضلاب های شهری شهرســتان شهریار اظهار 
کــرد: واحدهای صنعتــی به طــور مرتــب نمونه برداری 
می شــوند و مورد پایش قرار می گیرند. در شش ماهه اول 
۳۰ مورد نمونه برداری از واحدهای صنعتی انجام شــد. این 
نمونه برداری ها علاوه بر خوداظهاری هایی است که خودشان 
انجام می دهند. نمونه برداری را برای ارزیابی خوداظهاری ها 
انجام می دهیم تا در نهایت کیفیت کار سیســتم تصفیه را 
بررســی کنیم. در حقیقت سیســتم های تصفیه  شهرهای 
شهرستان نیازمند تجهیز هستند و هنوز بخشی از شهرها 
سیستم تصفیه فاضلاب شهری ندارند. فاضلاب شهری باید 

به نحو موثری با اجرای سیســتم های تصفیه کنترل شوند.
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهریار ضمن اشاره به 
اینکه فاضلاب های شــهری در شهرستان شهریار بیشترین 
اهمیــت را در بین مســائل دارند، اظهارکرد: بخشــی از 
فاضلاب ها از آب های سطحی جاری می شود. فاضلاب های 
شــهری هنوز در شهرســتان به نحو مطلوب کنترل نشده 
است که شــرکت آب و فاضلاب و شهرداری ها باید مشکل 
را حل کنند.وی باتوجه به جلسه کارگروه شرایط اضطراری 
هوا در ابتدای هفته گذشته در استانداری تشکیل شد گفت: 
در این کارگروه نیز به موضوع فاضلاب های شــهری تاکید 
شد که شرکت آب و فاضلاب و  شهرداری ها با یک کیفیت 
ویژه ای به این زمنیه وارد شــوند و بخش فاضلاب شهری 

شهرستان را به نحوی کنترل کنند.
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شــهریار در ادامه به 
اقدامات انجام شــده در جهت کنتــرل کانون های آلودگی 
این شهرستان اشــاره کرد وگفت: گشت  و پایش های لازم 
را با هدف کاهش آلودگی هوا انجام می دهیم تا اگر واحدی 
مشکل داشت، با آن برخورد کنیم؛ به عبارتی بیشتر گشت 
و پایش های ما برای جلوگیری از کاهش آلودگی هوا است. 
همچنین در محور جاده ســاوه با ضایعات ســوزی مواجه 
هســتیم که متاسفانه در بیشــتر موارد عامل این کار قابل 
شناسایی نیســت چراکه پس از آتش سوزی، آتش افروز در 
محل نیست. همکاران ما در حد امکان با گشت و پایش از 
حضور این ضایعات سوزی ها و ایجاد آلودگی هوا جلوگیری 
می کنند. به علاوه در مورد فاضلاب های صنعتی به صورت 
مســتمر نمونه بــرداری انجام می دهیم ســپس در صورت 
آلاینده بــودن واحد اخطار می دهیم. پرونــده دو واحد از 
فاضلاب های صنعتــی و دو واحد دارای آلودگی هوا جهت 
رســیدگی به بخش حقوقی و دادگاه منتقل شده است.وی 
خاطرنشــان کرد: ابتدا اخطار می دهیم ســپس در صورت 
بی توجهی به دو اخطار اول و خودداری از انجام اقدام موثر 
در زمینه رفع مشکل آلودگی هوا، آلودگی پساب، فاضلاب 
و پسماند واحد را به بخش قضایی  ارجاع می دهیم.آکار در 
پایان به ارائه آماری از گشــت و پایش های نیمه اول سال 
جاری پرداخت و گفت: ۲۰۰ مورد گشــت و پایش انجام  و 
۵۶ مورد اخطاریه صادر شــده است همچنین هیچ واحدی 

پلمب نشده است.

آب با طعم خاک و بوی تعفن در پُر رودخانه ترین فاضلاب های شهری، بحران اصلی زیست محیطی شهریار
استان کشور

با شــروع اولین بارش ها در اســتان، آب اهواز و برخی شــهرهای استان کِدر و 
متعفن شده است؛ این در حالی است که مدیرعامل آبفا گفته این مشکل برطرف 
شده است.به گزارش ایلنا از خوزستان، در تمام نقاط کشور با شروع بارش های 
پاییزی رنگ، بو و طراوت تازه ای در شهر و روستاها دمیده می شود و شور و حال 
خاصی  در بین مردم موج می زند.اما در خوزستان و بخصوص برخی شهرهایش 
مانند اهواز عکس این اتفاقات می افتد، بالازدگی فاضلاب، نوارهای حفاری شده 
آبفا که به گل ولای تبدیل می شــوند، نشست های زمین، ترمیم های بد آسفالت 
و نظایر آن حــس طراوت بارش باران را از دماغ مــردم در می آورد.حالا علاوه 
بر مشــکلات بالا مشــکل دیگری به اهواز اضافه شده، کدورت آب و بوی تعفن 
غیرقابل تحمل مشکل دیگری که بعد از اولین  بارش ها در استان پدیدار شده که 
علاوه بر بیماری های روده ای و التور مردم اهواز را ابتدایی ترین الزامات هر انسان 

مانند شست و شو و نظافت محروم کرده است.
محمدرضا کرمی نژاد مدیرعامل آبفا خوزستان در این باره به خبرنگار ایلنا گفت: 
بعد از بارش شدید  باران در بالادست میزان کدورت آب غدیر بالا رفته بود که 
شب گذشته پایین آمد و امروز وضعیت آب مطلوب است و خانه هایی که هنوز 
آب کِدری دارند به این دلیل اســت که هنوز آب در مخزن ها مانده و باید چند 
دقیقه ای شیر آب را باز نگه دارند تا آب تمیز جایگزین شود.وی افزود: بارش های 
سنگین در بالادست باعث کدورت آب شد که به تصفیه خانه ها نیز منتقل شده 
بود.این در حالی اســت که خبرنگار ایلنا طی تماس با چند شــهروند اهوازی 
از ادامه دار بودن این مشــکل خبر دادند و حتی چند دقیقه ای شــیر آب را باز 

گذاشته اند؛ ولی تغییری احساس نشد.
پــروژه آب غدیر که قرار بود آب با کیفیــت را به خانه های حدود ۵۰ درصد از 
جمعیت خوزستان برساند گویی موفق عمل نکرده، پروژه ای که چند ماه پیش با 
حضور رئیس جمهور بهره برداری شد با اولین بارش ها نتوانست از پس  ماجرا بر 
بیاید.صادق خلیلیان استاندار خوزستان نیز بارها در  تمجید این طرح مصاحبه 
کرد و به مردم وعده آب با کیفیت داده بود و این طرح را یک ابَر پروژه قلمداد 
کرد و کیفیت آب آن را در ســطح استاندار می دانست؛ ولی نظر و شواهد مردم 
به گونه ای دیگر است.حالا سؤالی در ذهن خوزستانی ها ایجاد می شود که آیا قرار 
است با بارش هر بارانی شاهد کدورت و تعفن آب شرب خانه ها باشیم؟ به گفته 
برخی هم استانی ها این مشکل در برخی شهرها مانند ملاثانی، کارون، شوشتر 

و نیز دیده شده است.

پروانه معادن برای دریافت تسهیلات بانکی
 باید شفاف شود

اســتاندار خراســان شــمالی عنوان کرد: پروانه معادن برای دریافت تسهیلات 
بانکی باید شــفاف و ارزشگذاری شــود و بانک ها نیز در ارائه تسهیلات باید از 
قوانین تمکین کنند.به گزارش ایلنا از خراســان شمالی، محمدرضا حسین نژاد 
در شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی خراسان شمالی گفت: دسترسی 
معدن کاران به تســهیلات بانکی باید آسان شــود و لازمه این مهم نیز ارزش 
گذاری معادن است.وی افزود: کارشناســان برای هر معدن یک جدول ارزشی 
ایجاد کنند و میزان تسهیلات بر این مبنا تعریف شود.حسین نژاد تصریح کرد: 
بانک ها در ارائه تســهیلات به بخش های مختلف ریســک نمی کنند که در این 
خصوص باید دســتورالعمل هایی باشد که طبق آن تســهیلات مورد نیاز را در 
اختیار معدن کاران قرار دهند.حســین نژاد بر توســعه معادن خراسان شمالی 
تاکید کرد و گفت: بانک ها، سازمان ها و دستگاه های مسوول در این زمینه تلاش 
کنند تا بخش معادن در راستای رشد اقتصادی و ایجاد اشتغال سهم خود را ایفا 
کند. وی با اشــاره به ضرورت تامین ماشین آلات بزرگ در حوزه معادن افزود: 
اینکه تولید داخل نتوانسته نیاز آنها را در این زمینه تامین کند باید واردات آن 

انجام شود تا شاهد تحول در سطح معادن استان باشیم.

شبکه برق اصفهان با رفع مشکل پُست نیروگاه
 اسلام آباد پایدار شد 

ســخنگوی صنعت برق اســتان اصفهان گفت: خطا و اتصال پسُت برق نیروگاه 
اســلام آباد اصفهان برطرف و شــبکه برق اصفهان پایدار شد.محمدرضا نوحی 
در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشــت: یک کلید اصلی در پســت نیروگاه 
برق اســلام آباد بر اثر بارندگی عصر چهارشنبهازدهم آبان دچار اتصالی و قطع 
خط ۶۳ کیلوولت تغذیه پســت برق حافظ، صائب و طالقانی شــد که به قطع 
شــدن برق مناطقی از مرکز شهر اصفهان انجامید.وی افزود: با تلاش گروه های 
تعمیرات شرکت برق، عیب پست برق نیروگاه اسلام آباد شبانه برطرف و سبب 
پایدار شدن شــبکه برق کلانشهر اصفهان شد.ســخنگوی صنعت برق استان 
اصفهان همچنین درخصوص استفاده از سوخت دوم در ۲ نیروگاه برق حرارتی 
شهید منتظری و اسلام آباد اصفهان، خاطرنشان کرد: ذخایر سوخت های مایع 
نیروگاه های ما طبق دستورالعمل شــورای امنیت باید کامل باشد اما اینکه آیا 
اجازه دهند از سوخت دوم استفاده شود دست کسی نیست؛ نزدیک به ۱۰ سال 
بود که مشــعل های مازوت سوز نیروگاه منتظری پلمب بود اما سال گذشته با 
توجه به ســرمای شدید در سطح کشور، به طور استثنا شورای امنیت ملی ۴۵ 
روز اجازه دادند و این نیروگاه از سوخت مازوت استفاده کرد.نوحی تصریح کرد: 
امسال تاکنون هیچ صحبتی مبنی بر اســتفاده از سوخت دوم در نیروگاه های 

اصفهان نشده زیرا گاز در حال تامین شدن است.

اخبار کوتاه

طرح شناسه سلامت محصولات کشاورزی به منظور بهبود 
تولیدات و ارتقای ســلامت این محصــولات و ثبت باغات 
همزمان با دیگر نقاط کشــور در اســتان بوشهر آغاز شده 
است.به گزارش مهر، امنیت غذایی از مقوله های بسیار مهم 
و استراتژیک محسوب می شود که امروز مد نظر بسیاری از 
فعالان حوزه کشاورزی در سراسر دنیا قرار گرفته است.یکی 
از برنامه های مهمی که در راســتای بهبود وضعیت سلامت 
محصولات کشــاورزی و تقویت نظارت ها در این زمینه مد 
نظر قرار گرفته اســت، اســتفاده از کد سلامت محصولات 
کشاورزی اســت.کد سلامت محصولات کشــاورزی تمام 
فرایند های تولید از زمان تولید و محل تولید همچنین انواع 
کود و سمومی و فرآیند هایی که بر روی محصولات کشاورزی 
صورت گرفته اســت را در خود جای خواهد داد.این طرح 
همزمان با سراسر کشور در استان بوشهر نیز آغاز شده است 
که می طلبد همه کشاورزان مشارکت و همکاری لازم را در 
این زمینه داشته باشند تا شاهد دستیابی به اهداف مد نظر 
باشیم. معاون بهبود تولیدات کشاورزی استان بوشهر ظهر 
پنج شنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: به منظور بهبود 
تولیدات و اهمیت بالای سلامت محصولات کشاورزی طرح 
شناسه سلامت این محصولات، همچنین ثبت باغات استان 
بوشــهر همزمان با سراسر کشور آغاز شده است و ثبت نام 
کشاورزان در این ســامانه ها ضروری است.کبری توکلی با 
اشــاره به اقدام وزارت کشاورزی در خصوص شناسنامه دار 

کردن محصولات کشاورزی اظهار کرد: دو مورد به صورت 
فوری در برنامه های دولت قرار گرفته اســت که سال های 
ســال ابتر مانده بود اما این دولت شــجاعت داشته که آن 
را پیگیــری و اجرایی کند.توکلی افــزود: یکی از این موارد 
شناســنامه دار کردن باغات و مزارع اســت و دیگری ثبت 
کد سلامت محصولات کشاورزی برای محصولات کشاورزی 
اســت.معاون بهبود تولیدات جهاد کشاورزی استان بوشهر 
بیان کــرد: شناســنامه دار کردن باغات ســبزی وصیفی 
کل کشــور است که توسط وزیر کشــاورزی رونمایی شد. 
شناسنامه دار کردن باغات کشاورزی بر عهده اتاق اصناف 
کشاورزی استان بوشهر اســت.وی عنوان کرد: این کار در 
اســتان بوشهر آغاز شده است و با کمک بخش خصوصی و 
دولتی در حال اجرا اســت و همچنین برنامه دیگری که در 
دســتور کار قرار گرفته است شناسه دار کردن محصولات 

کشاورزی از مزرعها گلخانه تا زمان صادرات است.
توکلی عنوان کرد: براساس این طرح محصولات کشاورزی 
باید کد ســلامت داشــته باشند و بدون داشــتن این کد 
هیچ محصولی صادر نمی شود.معاون بهبود تولیدات جهاد 
کشاورزی اســتان بوشــهر تاکید کرد: لذا تمام کشاورزان 
اســتان بوشهر همزمان با سایر کشــاورزان کشور که قصد 
صادرات محصولات خود دارند باید حتماً همزمان با کشت 
محصولات برای ثبت در ســامانه اقدام کنند.وی بیان کرد: 
در حال حاضر محصولات کشــاورزی از اســتان بوشهر به 

کشورهای روسیه، عراق، قطر، امارات، پاکستان، افغانستان و 
تعدادی از کشور های اروپایی صادرات داشتیم که بیشترین 
صادرات مربوط به گوجه فرنگی بود.توکلی گفت: کیو. آر یا 
کد سلامت محصولات کشاورزی تمام فرایند های تولید از 
زمان تولید و محل تولید همچنین انواع کود و ســمومی و 
فرآیند هایی که بر روی محصولات کشاورزی صورت گرفته 

است را در خود جای خواهد داد.
مدیر حفظ نباتات و ســازمان جهاد کشــاورزی بوشهر در 
خصوص اجرای طرح کد ســلامت محصولات کشــاورزی 
عنوان کــرد: بنا بر نیاز های صادراتی و همچنین داشــتن 
اطلاعات کامل مربوط به ســلامت محصولات کشاورزی و 
فرایندی که برای تولید محصولات کشــاورزی برای سالم 
سازی محصولات کشــاورزی کشــور این طرح در استان 
بوشهر همزمان با کل کشور آغاز شده است.احمد سبحانی 
افزود: کشــاورزان در این طرح باید در ســامانه مجوزهای 
الکترونیکی کشاورزی موســوم به سماک کلیه فرایند های 
کشت محصولات را زیر نظر کارشناسان مربوطه ثبت کنند.
مدیر حفظ نباتات و سازمان جهاد کشاورزی بوشهر گفت: 
در این طرح همه کشــاورزان باید قبــل یا همزمان با آغاز 
به دلیل حساســیت بــالای مصرف کننده های محصولات 
کشــاورزی نسبت به فرایند تولید و سمومی و کود هایی که 
در آن استفاده می شــوند طرح شناسه سلامت محصولات 

کشاورزی در کشور اجرایی شده است.

وی بیان کرد: در این طرح کشــاورز با هماهنگی و نظارت 
مســئول فنی محصولات خود را همزمان با آغاز کشت در 
ســامانه ملی ثبت می کند تا نوع کود و و سومی که که در 
این مزرعه استفاده می شود مشخص باشد بنابراین برای هر 
محصول یک کد سلامت مشخص تعلق می گیرد که در آن 
تمام فرایند تولید محصول از محل کشتا زمانی که به بازار 
ارســال می شود در آن ثبت می شــود.مدیر حفظ نباتات و 
ســازمان جهاد کشاورزی بوشهر گفت: لازم به ذکر است از 
این به بعد تنها محصولاتی صادر می شــوند که کد سلامت 
داشته باشند و بدون کد هیچ محصول اجازه صادرات پیدا 
نمیکنــه نه این نکته به خصوص برای کشــاورزانی که در 
پی صادرات محصولات خود هستند از جمله گلخانه داران 
و مزرعه داران باید مورد توجه قرار گیرد.ســبحانی عنوان 
کرد: تا پایان آبان ماه و همزمان با آغاز فرایند کشــت همه 
گلخانه دار ها باید نسبت به ثبت شناسه سلامت محصولات 
خود در »»ســامانه سماک« اقدام کنند که این به نوعی به 
منزله قرنطینه بهداشــت گیاهی خواهــد بود و در صورتی 
که فرایند دریافت کد شناسه محصول برای کشاورزی ثبت 
نشود نمی تواند در خواست صادرات محصولات خود را ثبت 
کند.وی بیان کرد: این نکته نیز حائز اهمیت است که امسال 
صادرات گوجه فرنگی از اســتان بوشهر از عوارض صادرات 
معاف است و کشــاورزان می توانند بدون عوارض صادراتی 

محصولات خود را صادر کنند.

مدیــرکل میــراث فرهنگــی لرســتان بــا بیــان اینکه 
»فلک الافلاک« و آبشار »بیشه« در صدر بازدید گردشگران 
طی امســال بوده اند گفت: تا کنون ۳۸۳ هزار مســافر در 
لرستان اقامت داشته اند.به گزارش خبرنگار مهر، عطا حسن 
پور اظهار داشت: از ابتدای امسال تاکنون دو میلیون و ۳۰۵ 
هزار نفــر از جاذبه های تاریخی و طبیعی لرســتان دیدن 
کــرده اند که قلعه »فلک الافلاک« خــرم آباد با آمار ۱۸۵ 
هزار و ۴۷۹ نفر بیشترین بازدیدکننده ها را داشته است.وی 
اظهار کرد: از ۲۸ اســفندماه سال ۱۴۰۰ تا ۳۱ شهریورماه 
امسال در مجموع بیش از ۶۲۴ هزار نفر از اماکن تاریخی و 
موزه های لرستان بازدید داشته که بیشترین بازدید مربوط 
به شهر خرم آباد و قلعه تاریخی، فرهنگی »فلک الافللاک« 

بوده اســت.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی لرستان با بیان اینکه در این مدت همچنین بیش از 
یک میلیون و ۲۳۵ هزار نفر از جاذبه های طبیعی لرســتان 
بازدید داشته اند افزود: بیشترین آمار بازدید در جاذبه های 
طبیعی نیز از آبشار »بیشه« خرم آباد بوده است.حسن پور 
تصریح کرد: در شش ماهه نخست امسال ۱۷۷ هزار نفر از 
اماکن مذهبی، ۲۶۳ هزار و ۷۰۰ نفر از جاذبه های دست ساز 
و ســه هزار و ۶۴۰ نفر از مناطق تفریحی لرســتان بازدید 
کرده انــد.وی به وجود بیش از ۶۰ آبشــار دائمی و فصلی، 
اماکن تاریخی، چشمه ها و سراب ها، پل های تاریخی، غارها 
و تالاب ها در کنار آب و هوای چهار فصل لرســتان اشــاره 
و بیان داشــت: تلاش می کنیم به منظور رفاه گردشــگران 

زیرساخت های لازم را در کنار جاذبه های استان فراهم کنیم 
تا شــاهد ماندگاری بیشتر مسافر در این دیار زیبا و خوش 

آب و هوا باشیم.
مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
لرســتان در بخش دیگری از ســخنان خود اظهار داشت: 
از ابتدای ســال تاکنون گردشــگران زیادی برای بازدید از 
جاذبه های گردشــگری وارد لرستان شده اند که ۳۸۳ هزار 
و ۲۹۵ نفر از آنها در مراکز اقامتی استان اسکان داده شده 
اند.حســن پور عنوان کرد: از مجموع اقامت مســافران در 
استان لرستان از ابتدای امسال تا پایان شهریورماه بیشترین 
اســکان مربوط به اقامتگاههای موقــت از جمله کمپ ها و 
چادرهای مســافرتی با ۱۳۵ هــزار و ۷۸۸ نفر و هتل ها با 

۵۰ هزار و ۵۴۵ نفر بوده اســت.وی بــا بیان اینکه در این 
مــدت ۶۴۴ مورد بازدید نظارتی در اســتان صورت گرفته 
افزود: از این تعداد ۲۴۵ مورد بازدید از مراکز اقامتی، ۱۶۷ 
مورد دفاتر خدمات مســافرتی، ۱۳۳ مورد رســتوران ها و 
مراکز پذیرایی و بین راهی، ۶۵ مورد تذکر کتبی، ۲۸ مورد 
اخطار، ۵ مورد تشویق و یک مورد هم تعلیق مرکز پذیرایی 
بوده اســت.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی لرستان گفت: لرستان با آب و هوایی مطلوب دارای 
ظرفیت ها و جاذبه های گردشــگری زیــادی در حوزه های 
متعدد تاریخی، فرهنگی و طبیعی است که در تمام فصول 
ســال گردشگران داخلی و خارجی زیادی را به خود جذب 

می کند.

قطع درختان بوستان کاج رستم آباد به گفته 
مســئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در جهاد 
کشاورزی گیلان خســارت میلیاردی به بیت 
المال زده و بر اساس شواهد پای مافیای شن 
و ماسه درمیان است.به گزارش مهر، درختان، 
جنگل، رودخانــه، دریا و طبیعــت مصادیق 
بارز حیات بشــری تلقی می شــود. مصادیق و 
مولفه هایی که در نبود هر کدامشان یک تکه ای 
از پازل زندگی ناقص می شود.حدود سه ماه از 
انتشار گزارش »چوب حراج به کاج های رستم 
آباد / پاسکاری منابع طبیعی و شهرداری« در 
خبرگزاری مهر می گذرد، گزارشی که از قطع 
شــدن ۲ هزار اصله درخت کاج در ارتفاعات 
رســتم آباد پرده برداشــت.در این گزارش به 
روایت دعواهای شــهرداری و منابع طبیعی بر 
سر بوستان کاج رستم آباد که سال ها بلاتکلیف 
رها شــده پرداختیم. بوســتانی که در صورت 
توجه و رسیدگی می توانست محلی برای تفریح 
شهروندان رستم آبادی باشد اما اکنون سال ها 
در سوگ هزاران اصله درخت کاج که در غفلت 
مسئولان وقت قطع شده، نشسته است.اگرچه 
از زمان قطع درختان کاج رســتم آباد سال ها 
می گذرد اما همچنــان آثار فاجعه آمیز آن در 
بلندای این شــهر خودنمایی می کند و همچو 
لکه ننگی بر پیشانی این شهر زیبا نقش بسته 
است.بعد از انتشار گزارش، فوق انتظار می رفت 
مســئولان و متولیان امر به صــورت میدانی 
پیگیر این موضوع شده و حتی برای ریشهابی 

علل و چرایی قطع ۲ هزار اصله کاج رستم آباد 
کارگروهی تشکیل شــود اما نه تنها صدای از 
کسی بلند نشــد بلکه حتی خبرنگار مهر هم 

مورد عتاب و خطاب قرار گرفت.
با پیگیری های خبرنگار مهر، پای مسئول حوزه 
نمایندگی ولی فقیه در جهاد کشاورزی گیلان 
به بوســتان کاج رســتم آباد باز شد. »حجت 
الاســلام محمدرضا وحیدی نژاد« در بازدید 
میدانی از بوســتان کاج رستم آباد ضمن ابراز 
تأسف از فاجعه قطع درختان این منطقه اظهار 
کــرد: قطع درختان کاج رســتم آباد هزینه و 
خسارت چند میلیاردی به بیت المال، سرمایه 
مردم و شــهر وارد کرده است.وی با تاکید بر 
برخورد جدی با مســببان فاجعه بوستان کاج 
رســتم آباد افزود: بی توجهی، ســهل انگاری 
و قصورات فراوانی در این مســئله به چشــم 
می خورد که قابل جبران نیست.مسئول حوزه 
نمایندگی ولی فقیه در جهاد کشاورزی گیلان 
با اشاره به چشم انداز کم نظیر ارتفاعات رستم 
آباد بیان کرد: چهار طرف بوستان رستم آباد را 
مناظر طبیعی احاطه کرده و دارای چشم انداز 
فوق العاده زیبایی اســت و قطع درختان این 
منطقه به هر دلیلی قابل پذیرش نیست.حجت 
الاســلام وحیدی نژاد به تشــریح پیامدهای 
منفی قطع درختان بوستان رستم آباد پرداخت 
و بیان کرد: ایجاد بدبینی بین مردم و همچنین 

نارضایتی از پیامدهای این اتفاق ناگواراست.
مســئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در جهاد 

کشــاورزی گیــلان، گریزی هم بــه احتمال 
وجود و دخالت مافیای شن و ماسه در فاجعه 
کاج رســتم آباد زد و گفت: قطع درختان کاج 
رســتم آباد به شائبه سو استفاده افراد منفعت 
طلب از قابلیت معدنی منطقه دامن زده و شن 
برداری های غیر اصولــی و چند متری اطراف 
این بوســتان گواه این موضوع اســت.حجت 
الاســلام وحیدی نژاد با انتقاد از رهاشــدگی 
فاضلاب مســکن مهر رســتم آباد اضافه کرد: 
فاضلاب مســکن مهر رســتم آباد مســتقیم 
وارد بوستان کاج این شــهر شده و بخشی از 
درختان را در معرض نابودی و خشــک شدن 
قرار داده اســت.وی با تاکید بر توجه ویژه به 
منابع طبیعی و محیط زیست افزود: حفاظت 
از درختان به عنوان شاهرگ تنفسی بشر، یک 
تکلیف همگانی است و مختص بهک شخص و 

سازمان نیست.
عیسی محرم پور مدیر جهاد کشاورزی رستم 
آباد بــا بیان اینکه قطع درختان کاج رســتم 
آباد مربوط به ســال های قبل اســت، با اشاره 
به تلاش های مسئولان وقت شهرستان رودبار 
برای تغییر کاربری بوستان رستم آباد به معدن 
شــن و ماسه افزود: فرماندار و شهردار وقت به 
همراه نماینده در نظر داشتند که بوستان کاج 
رســتم آباد را به معدن تبدیل کنند حتی این 
مســئله را تا جایی پیش بردند اما این طرح با 
مخالفت مردم مواجه شد.بی پاسخی و به شانه 
خالی کردن مســئولان از پاســخگویی، امری 

بدیهی بوده و چیز عجیبی نیســت عجیب و 
سوال برانگیز آن اســت که بعد گذشت بیش 
از ۱۰ سال از قطع درختان کاج بوستان رستم 
آباد، چرا کســی کچل شــدن پیشانی شهر را 
ندیــد!؟ و عجیب تر آنکه عده ای از مســئولان 
با آنکه این فاجعه را دیدند، چشــم وجدانشان 
را بســتند به آن چشــم طمع دوختند.وجود 
چندین معدن در اطراف بوســتان کاج رستم 
آباد، این منطقه را در معرض خطر جدی دست 
اندازان به طبیعت و مافیای معادن قرار داده تا 
جایی که شهردار وقت که متولی حفظ، عمران 
و سازندگی شهر اســت، را وسوسه راه اندازی 
معدن کرده بود.بی شــک ســکوت معنادار و 
چندین ســاله متولیان امــر در خصوص قطع 
درختان کاج رستم آباد می تواند چراغ سبزی 
برای مافیای شن و ماسه برای دست اندازی و 
تعرض به این منطقه باشد اما برخورد قاطع با 
متخلفان و مسببیان این کار دست سوداگران 

شن و ماســه را کوتاه خواهد کرد.احمد آقایی 
معاون پیشــگیری از وقوع جرم دادگســتری 
گیلان هم کــه از این اتفاق تلــخ در منطقه 
بوســتان کاج رســتم آباد ابراز تأسف داشت، 
قرار است در هفته های آتی به اتفاق مسئولان 
استانی از این منطقه بازدید کند.قطعاً حضور 
میدانی متولیان قضائی استان، حساسیت ها به 
رسیدگی و شفاف ســازی علل قطع درختان 
کاج رســتم آباد را بالا برده و به عنوان پرونده 
مهم و زیست محیطی روی میز دستگاه قضائی 
گیلان قــرار می گیرد.پیگیری های خبرگزاری 
مهر در خصوص علل قطع درختان کاج رستم 
آباد و بانیان این کار در ســال های گذشــته و 
واکاوی چرایی ســکوت مســئولان تا حصول 
نتیجه ادامه خواهد داشــت، مسئولان امر هم 
به جای فرافکنی و شــانه خالی کردن، دنبال 
پاسخگویی درست و ســاماندهی بوستان رها 

شده رستم آباد باشند.

ممنوعیت صادرات محصول بدون شناسه

محصولات کشاورزی بوشهر شناسنامه دار می شوند

مدیرکل میراث فرهنگی لرستان خبر داد

»فلک الافلاک« و »بیشه« در صدر بازدید گردشگران

خسارت میلیاردی قطع درختان بوستان کاج رستم آباد به بیت المال

آگهی فقدان سند 
نظر به اینکه آقای محمد علی شفیعی نژاد برابر وکالتنامه های ۶۷۳۱۷ – ۱۴۰۱/۰۴/۲۵ 
و ۶۷۶۲۷ – ۱۴۰۱/۰۵/۲۳ و ۶۷۳۱۸ – ۱۴۰۱/۰۴/۲۵ دفترخانه ۱۰۵ مشهد از طرف 
ورثه مرحوم محمد فنودی به اســتناد اوراق استشــهادیه جهت دریافت سند مالکیت 
المثنی نوبت دوم به این اداره مراجعه نموده و مدعی اســت ســند مالکیت ششدانگ 
اعیــان یکباب منزل و دو دربند دکان به پلاک ثبتــی ۲۴۹ فرعی از ۱۲ اصلی بخش 
نه مشــهد بعلت نامعلوم مفقود گردیده است با بررسی دفتر املاک معلوم شد مالکیت 
آقای محمد فنودی در ذیل دفتر ۱۹۰ صفحه ۵۲۳ شــماره ثبت ۳۱۴۲۵ ثبت و سند 
مالکیت دفترچه ای المثنی نوبت اول به شماره ۸۱۹۴۴۱ صادر و تسلیم گردیده است 
و سپس برابر سند رهنی ۱۲۷۵۴۸ مورخ ۱۳۸۲/۱۲/۱۵ دفتر ۲۱ مشهد در رهن بانک 
ملت قرار گرفته است و دفتر املاک بیش از این حکایتی ندارد، لذا به استناد ماده ۱۲۰ 
اصلاحی قانون ثبت، مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هر کس نسبت به ملک 
مورد آگهی معامله ای انجام دادها مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد، بایستی 
ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشــار آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند 
مالکیت یا ســند معامله رســمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم 
وصول اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه سند معامله رسمی نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد. م الف ۴۸۶
بشیر پاشایی - رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه ۵ مشهد مقدس 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 
شرکت صنایع الکترونیک سازان سمنان )سهامی خاص(

به شماره ثبت 4126 و شناسه ملی 10480108657

بدینوســیله از کلیه سهامداران شرکت صنایع الکترونیک ســازان سمنان )سهامی خاص( به شماره ثبت 
۴12۶ ســمنان دعوت می گردد که در جلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شرکت که در تاریخ 
1۴01/0۸/2۶ راس ساعت 1۶ بعد از ظهر واقع در سمنان کیلومتر ۷ جاده دامغان شهرک صنعتی شرق 

خیابان اعتماد بن بست نصر تشکیل می گردد حضور بهم رسانند.
دستور جلسه:

- اتخاذ تصمیم درخصوص تعیین هیات مدیره با توجه به انقضاء دوره تصدی.
- تصویب صورت های مالی و عملکرد منتهی به سال ۱۴۰۰.

- تعیین بازرسان شرکت.
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